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A Alcarràs, essent les 12:00 hores del dia 20 de maig de 2021. 
 
Es reuneixen, prèvia convocatòria, a la Sala de Juntes de la central de confecció de 
GRUP COOPERATIU FRUITS DE PONENT, S.C.C.L., en el domicili d’Alcarràs, Camí les 
Coves, s/n, d’acord amb les mesures urgents extraordinàries per fer front a l’impacte 
econòmic i social del COVID-19, els membres del Consell Rector convocats, amb els 
càrrecs i representació següents: 
 
PRESIDENT: Camp d’Alcarràs i Secció de Crèdit, S.C.C.L., representada per En 
Sebastià Escarp Tomàs.  
 
SOTSPRESIDENT: Agrària Progressiva Benavent – Portella, S.C.C.L., representada 
per En Jaume Gené Roig.  
 
SECRETARI: RAMELL, SCCL, representada per en Josep Castells Gòdia. 
 
VOCAL: Agrària Llobregós, SCCL, representada per na Maria Casoliva Zaldo.  
 
DIRECTOR GENERAL: En Josep Presseguer Gené.  
 
També assisteixen a la reunió, la Sra. Montse Morillo, el sr. Benjamí Ibars Vitores, i la 
Secretària de Direcció Maria Jesús Sisó.  
 
Ordre del dia: 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
2. Situació actual Covid’19.  
3. Secció Fruita. 

a. Proposta liquidació fruita d’hivern (pera Blanquilla i Conferència). 
Aprovació si s’escau.  

b. Informació inici campanya estiu 2021/2022.   
c. Informació treballs Frutas Esther i Altres. 
d. Proposta Manual de Bones Pràctiques 2021/2022. Aprovació si s’escau.  
e. Creació del “Fons d’adversitats”, fons mutuals. Aprovació si s’escau.  
f. Informació percentatge de morositat campanya 2020/2021. 
g. Proposta sol·licitud bestreta de liquidacions de campanya a Anecoop, S. 

Coop. Aprovació si s’escau. 
h. Proposta calendari reunions seguiment campanya.  
i. Estat actual campanya ametlles. 

4. Secció Oli. 
a. Estat actual campanya oli. 

5. Assumptes generals. 
a. Seguiment Pressupostari. 

6. Assumptes varis. 
 
S’inicia la reunió quan són les 12:05 h. 
 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
En primer lloc el secretari procedeix a la lectura de l’acta del dia 30 d’abril de 2021, la 
qual queda aprovada per unanimitat.  
 
 



 

Pàgina 2 de 26 

2. Situació actual Covid’19.  
El Director General informa sobre la situació actual de la Covid a la central i els 
diferents centres de treball.  
Es comenta tot el que s’ha preparat a la central de mesures de seguretat.  
 
Informa que el passat 12 de maig es van fer els primers cribratges a tot el Grup i van 
sortir tots negatius.  
 
El Director General comenta que la vacunació a tot el sector de la fruita és imminent 
ahir van començar a Soses. Es felicita per la iniciativa al Departament de Salut.  
 
Tot seguit informa que ahir van pactar amb el Departament de Salut que Grup 
Cooperatiu Fruits de Ponent sigui espai de vacunació, per a tots els col·lectius de, tots 
els socis del Grup i tots els treballadors dels socis del grup. Vindran tècnics de Salut a 
vacunar i és voluntari. La vacuna que subministraran és Janssen i és monodosi. També 
es vacunarà a tot el personal del Grup que va participar als cribratges.  
 
Caldrà omplir un formulari amb les dades de cada soci que ens haurà d’informar dels 
noms i els números de targeta sanitària dels seus treballadors. Si la targeta sanitària es 
d’un altra comunitat o no en tenen els hi activarem una de provisional. Un cop omplert 
caldrà signar declaració auto responsable. 
 

3. Secció Fruita. 
• Proposta liquidació fruita d’hivern (pera Blanquilla i Conferència). 

Aprovació si s’escau.  
S’incorpora a la reunió el Director Comercial Josep Lluis López.  
 
El Director General presenta la proposta de liquidació de fruita d’hivern (pera Blanquilla 
i pera Conferència) de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent. 
 
El preu mig de liquidació a les Cooperatives és el següent: 
Pera Blanquilla 60 i + 0,38 € primera i segona passada i primeres Q2, les 
requalificacions a Star tenen una penalització del 20 % sobre el preu, i la petita a 
0,11€. 
Pera Conferencia 60 i +, entre 0,62 € a 0,64 €, primeres i primeres Q2. 
Pera Conferencia segona passada, 0,51 € a 0,52 €. 
Star també penalització del 20 % sobre el preu.  
 
Com a Grup Cooperatiu Fruits de Ponent la liquidació ascendeix a 585.250,53 €.  
 
El Director Comercial comenta que la Pera Blanquilla va tenir molt destrio al entrar i 
era de poca qualitat i calibres petits, i tot i tenir clients significatius a Israel, s’ha 
defensat al màxim la varietat.  
En relació a la Pera Conferencia el fet de treballar a l’hivern ha set una bona 
experiència, però a partir de l’agost haurem de treballar amb ells els 12 mesos de 
l’any. Gràcies a la partició de càmeres a la central 2 es podrà fer càmeres de 130 tn. I 
es buscarà pera de tercers. 
 
Desprès d’un breu debat queda aprovada per unanimitat la proposta de liquidació de la 
fruita d’hivern (pera Blanquilla i Conferència).  
 

• Informació inici campanya estiu 2021/2022.   
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El Director Comercial, Josep Luís López passa a informar del inici de campanya amb 
fruita de Múrcia. 
 
De fruita nostra solament ha entrat de moment 1.500 kg. d’albercoc. 
Portem confeccionant unes tres setmanes. Unes 250 tones del soci de Ramell, Mañan i 
unes 60 tones carregades directes des d’allà. Vàrem començar amb préssecs. De 
moment porta bons preus.  
La fruita que puja de Mañan ja puja pre calibrada. 
També ja portem treballats 250 tones de Frutas Esther.  
 
No hi ha massa demanada al supermercat, de moment preus elevats. 
Actualment hi ha un buit de nectarines, aquesta setmana inici paraguaià, preus igual o 
superiors que la campanya passada.  
 
Tenen preparada l’estructura de clients base del Grup per afrontar la campanya i la 
comenta amb detall.  

 
Abandona la reunió el Director Comercial, Josep Luís López.  

 
• Informació treballs Frutas Esther i Altres. 

Comentat al punt anterior.  
 

• Proposta Manual de Bones Pràctiques 2021/2022. Aprovació si s’escau.  
El Director General presenta la proposa de manual de bones pràctiques 2021/2022, de 
Grup Cooperatiu Fruits de Ponent, explicant els canvis en relació al manual de la 
campanya anterior. 
 
Desprès d’un breu debat i resoldre tots els dubtes, queda aprovat per unanimitat la 
proposta de manual de bones pràctiques 2021/2022. S’annexa a l’acta.  
 

• Creació del “Fons d’adversitats”, fons mutuals. Aprovació si s’escau.  
Pren la paraula el President per presentar la proposta de creació del “Fons 
d’adversitats”, fons mutuals, per a l’exercici econòmic 2021/2022, cedint la paraula al 
Director General, sr. Josep Presseguer. 
 
El sr. Josep Presseguer passa a informar sobre el funcionament del “Fons 
d’adversitats”, fons mutuals.  
 
Comenta que el passat 30 d’octubre de 2020 es va acordar per unanimitat modificar el 
sistema d’aportacions al Fons d’adversitat a partir de la propera campanya 2021/2022. 
Les contribucions al Fons d’adversitats es calcularan en base al potencial productiu 
total de cada soci. És a dir, tenint en compte tant la fruita efectivament entrada com 
les seves declaracions productives que constin a la declaració d’Agroseguro. 

 
Així la quantitat o l’import a recaptar producte de multiplicar 0,003 € pels quilos del 
potencial productiu es repartirà de forma proporcional a la facturació generada per 
cada soci tenint en compte les possibles indemnitzacions d’Agroseguro que hagi rebut 
més la pròpia liquidació de la fruita. 
 
Tenint en compte l’apartat anterior en el moment que es procedeixi al seu repartiment 
per les causes que estableixi el Consell Rector, també es tindrà en compte la mateixa 
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proporció que s’ha utilitzat per al seu càlcul d’aportació per a cada soci. Es farà el 
càlcul del percentatge cada any al maig. 
 
A partir d’ara aquest fons deixarà de formar part de les despeses fixes i tindrà una 
evolució pròpia.  
 
Queda ratificat el citat acord. 
 

• Informació percentatge de morositat campanya 2020/2021. 
S’incorpora a la reunió el Director de Control de Gestió Financera, Josep Capdevila. 

 
El sr. Capdevila passa a informar que del percentatge de morositat de la campanya 
2020/2021 ha estat de 0,02 % sobre un volum de facturació fins a 30/04/2021 de 
25.740.126,26 €.  
El comenta àmpliament i s’adjunta el quadre a l’acta.   

 
El Director General informa que s’ha renegociat amb Protego la revisió de risc de Crèdit 
i Caució per la campanya 2021. El sr. Capdevila presenta amb detall la nova negociació 
i comenta totes les condicions que ens han millorat. A trets general hem duplicat els 
límits que teníem de risc actual.  
 

• Proposta sol·licitud bestreta de liquidacions de campanya a Anecoop, S. 
Coop. Aprovació si s’escau. 

El Director General proposa sol·licitar bestreta de les liquidacions de la campanya a 
Anecoop, S. Coop. Desprès d’un breu debat s’acorda per unanimitat: 
 
Sol·licitar d’ANECOOP. S. COOP. fins a un import màxim de 3.500.000.- €, com a 
bestreta de liquidacions. El citat import podrà ser ampliat mitjançant acords posteriors. 
El cost d’aquest finançament és de 0,30 % del disposat sense comissions.   
 
Així mateix s’acorda autoritzar a En Sebastià Escarp Tomàs, en representació de CAMP 
D’ALCARRÀS i SECCIÓ DE CRÈDIT, SCCL, com a President de GRUP COOPERATIU 
FRUITS DE PONENT, SCCL, a sol·licitar entregues a compte de la mercaderia pendent 
de liquidar per ANECOOP, S. COOP. en les condicions habituals, tant en percentatge a 
autoritzar, com en tipus d’interès a aplicar a dites disposicions. 
 
Aquest acord es considera anual (del 1 d’octubre de 2020 al 30 de setembre de 2021), 
en tant en quant no sigui revocada la present autorització.  
 
En el cas de substitució de la citada persona, es comunicarà a la major brevetat, dita 
incidència a ANECOOP. S. COOP per al seu coneixement, i sortirà efectes des de la 
recepció per part d’ANECOOP. S. COOP.    
 

• Proposta calendari reunions seguiment campanya.  
El Director General presenta la proposta de calendari de reunions de seguiment de 
campanya del Consell Rector de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent, reunint-se tots els 
dilluns a les 13 h. a la central 2 a partir del 05 de juliol i fins a la finalització de la 
campanya d’estiu.  
 
Queda aprovat per unanimitat.  

 
• Estat actual campanya ametlles. 
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El Director General passa a informar dels preus actuals ametlles: 
 Llargueta 4,85 €  
 Marcona  6,10 € 
 Varietats modernes 3,00 € 

En general ha baixat 0,10 €, ens queda d’ametlla de socis uns dos camions. 
Ocean Almond treuen totes les setmanes.   
 

4. Secció Oli. 
• Estat actual campanya oli. 

El Director General passa a informar en primer lloc de l’estoc actual de l’oli: 
Envasat: 1.422,50 litres 
Granel:  39.654,56 kg/oli  
 
S’ha fet una venda de 20.000 a 21.000 kg/oli a un preu de 3,40 €/kg. 
 
Encara ens quedaran suficients quilos d’oli per afrontar la campanya de venda 
d’envasat per arribar a final de campanya. (Campanya anterior, de juny a octubre es 
van vendre 13.000 kg/oli).  
 

5. Assumptes generals. 
• Seguiment pressupostari. 

En primer lloc el Director del Departament de Control de Gestió Financera, presenta el 
seguiment pressupostari de despeses fixes i variables de Grup Cooperatiu Fruits de 
Ponent a data 30/04/2021. 
 
De despeses fixes de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent portem disposat 91,9 % i de 
despeses variables 100,6 %. Comenta les principals partides, a més de presentar la 
comparativa amb la campanya anterior. 
 
Seguidament presenta el pool bancari de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
18/05/2021. El comenta àmpliament. A llarg termini tenim 4.989.127 €, de circulant a 
curt termini 6.000.000 € i amb productes de pagament 6.100.000 €, en aquest 
moment tenim disposant de circulant 0 € en pòlisses de crèdit i 68.232 € en 
confirming.  
 
S’annexa els pressupostos i el pool bancari a l’acta.  
Abandona la reunió el Director de Control de Gestió Financera.  
 

6. Assumptes varis. 
• PO revisió 2017, i d’anys anteriors. 

El Director General comenta que s’ha presentat al·legacions de tots els punts de la 
reclamació del PO 2017. Dels 500.000 € que reclamaven, ells mateixos han reconegut 
que s’han equivocat de 180.000 €. També s’ha sol·licitat peritatge pràcticament de tot.   
Estem a l’espera del nomenament de peritatge i la resposta del Departament 
d’Agricultura.  
 

• Informació nou organigrama del Grup. 
El Director General informa que a partir del 1 de juny de 2021 es produiran alguns 
canvis de responsabilitats en l’organigrama del Grup que tot seguit passa a comentar 
amb detall.  
 
Inicialment comença amb el Servei als socis, que passarà a ser Promoció Agrària.  



 

Pàgina 6 de 26 

El sr. Josep Capdevila passarà a portar la Direcció Financera i de promoció agrària.  
 
El Sr. Marc Nart Director Agronòmic incorporarà al seu departament la part de 
Subministraments i les assegurances, aquest últim servei s’ubicarà on hi ha l’equip 
Agrònomic.  
La sra. Bàrbara Parra de Ponent Orgànics passarà a les oficines de promoció agrària 
per poder fer recolzament si fos necessari en l’època de les DUN.  
 
El Sr. Santi Bonet, passarà a ser el Director de Comunicació i Expansió de negoci. 
Dependrà del seu departament Ramell energia i donar més projecció a les 
Agrobotigues. Fruit de que la sra. Maite deixa l’Agrobotiga es va fer una promoció 
interna, i si va presentat la sra. Núria Vitores que passarà a ser el Back Office de les 
Agrobotigues.  

 
La vacant de la sra. Vitores al departament financera també s’ha ofert promoció 
interna.  
Els ajuts com els Programes Operatius i els PMMAC passaran a dependre de la sra. 
Jennifer López i la part de socis productors de Maria Stefana.  
 

• Relacions Fruit Futur, ASF i Frutaria.  
Frutaria és una empresa privada de la família Luengo. Un dels grans obtentors de 
Fruita d’os a nivell Europeu i actualment ja col·laborem amb ells en diverses accions 
comercials.  
 
Es van reunir amb el CEO sr. Alfonso Ribera, i el Propietari sr. Javier Luengo, i van 
comentar diferents possibilitats de col·laboració. Una d’elles podria ser que ells 
tinguessin un parner en la nostra zona.   
Estarien disposats a que nosaltres entréssim com oficina de venda i poguéssim plantar, 
comercialitzar i vendre totes les seves varietats.  
 
El President afegeix que algunes varietats sol podran oferir-les les oficines de venda.  
Es seguirà comentant en properes reunions.  
 

• Assemblea FCAC. 
S’informa que properament hi haurà Assemblea General Ordinària de la Federació de 
Cooperatives Agràries de Catalunya, mitjançant videoconferència. S’acorda per 
unanimitat que la representació d’aquesta Cooperativa la ostenti el President En 
Sebastià Escarp Tomàs amb DNI 40884803A. 
 
 
I sense més punts a tractar, s’aixeca la sessió quant són les 14:00 hores del dia abans 
assenyalat, de tot el qual i amb el vistiplau del President, jo el secretari en dono fe.  
 
Vistiplau 
EL PRESIDENT      EL SECRETARI  
CAMP D’ALCARRÀS I       RAMELL, SCCL 
SECCIÓ DE CRÈDIT, SCCL  
Sebastià Escarp Tomàs     Josep Castells Gòdia 

 
 
 



 

Pàgina 7 de 26 

ANNEXES 
 
Pressupost Grup Cooperatiu Fruits de Ponent de despeses fixes i variables a data 
30/04/2021   
 

 
 
 
Pool bancari a data 18/05/2021 de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent.   
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Percentatge de morositat campanya 2020/2021. 
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